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Kolozsvári tér: Waldorf, Klebelsbergtelep: Kincsesház 

Két iskolaépület 
új gazdára talál majd 

A jövő héten újra napirendre tűzi az egyetem, hogy szerződnek-e a várossal 

Döntetlennel döntöttek 

Sörösüveg, gyorséttermi zacskó, használt zsebkendő - „csendélet" a Kölcsey utcában 

Kevés a kuka, sok a szemetelő Szeged szívében 
A Kárász utcán szinte minden lépésre 
hulladékgyűjtőbe botlunk, a kis mel-
lékutcákon viszont alig találni 
egyet-egyet. A Kölcsey utca lakói elke-
seredett harcot folytatnak a szemét-
tenger ellen. Az i t teni élelmiszerbolt 
üzletvezetője szerint a több kuka sem 
jelentene megoldást, a baj az emberek-
kel van. 

Használt zsebkendő, megtaposott 
gyorséttermi papírzacskó, üres sörös-
üveg. Elszomorító „csendélet" a bel-
város szívében, a Kölcsey utcában. 

- Kevés a kuka a belvárosban, azért 
dobálják szét ezt a sok mocskot a huli-
gánok - válaszolja egy asszony kérdé-
sünkre, honnan a szeméttenger. Saját 
szemünkkel is meg akartunk győződ-
ni arról, valóban kukahiány van-e Sze-
ged szívében. A Kölcseyből indul tunk 
a Fekete Sas utca felé. A hosszú bevá-
sárlóutcán egészen a Nagy Jenő utcai 
kereszteződésig egyetlen kukát talál-
tunk, az egykori Bécsi kávézó épülete 
előtt árválkodott; a Kígyó, a Kiss 
Menyhért és a Nagy Jenő utcában 
egyet sem. Hiányérzetünk megszűnt a 
Kárász utcán, ahol tíz méterenként 
érik egymást a míves hulladékgyűj-
tők. 

- Hiába van tele a sétáló utca kuká-
val, mégis szemetes a környék - pa-

Átalakult a szegedi iskolaváros 
szerkezete, brut tó 670 millió 
forintért eladó két volt intéz-
mény épülete. 

A szegedi óvodák is összébb köl-
tözve kezdik szeptemberben az új 
nevelési évet. A városban 53-ról 
5l-re csökken a tagóvodák szá-
ma: a Rigó utcai óvodát július el-
sejétől megszüntetik, a Hóbiárt 
basa utcai óvoda működtetését 
pedig augusztus 31 -étől átveszi a 
szeged-csanádi egyházmegye. A 
Rigó utcai épület eladásáról már 
döntött a szegedi közgyűlés: brut-
tó 108 millió forintért találhat új 
gazdára - tudtuk meg Solymos 
László alpolgármestertől. 

Az általános iskolák közül az al-
sóvárosi intézményhez tartozó 
klebelsbergtelepi tagiskolát, illet-
ve a Kodály és a Kolozsvári téri két 
sulit megszünteti az önkormány-
zat. A Klebelsberg Kunó által ala-
pított iskola nyolcvanéves épüle-
tét a Kincsesház Altalános Iskola 
kapja meg. Furcsaság, hogy ez az 
alapítványi iskola eddig a Kodály 
téren, az önkormányzati fenntar-
tású iskolával társbérletben la-
kott. Az alsósok és felsősök, no 
meg a felszerelés „szétszóródásá-
val" már kiürült Kodály téri épü-
let is új, de kamasz lakókat kap: a 
külső-belső renoválás után oda 
költözik az „összeházasított" 
Kossuth Zsuzsanna és a Tisza Fa-
jos középiskola. 

A Kossuth Zsuzsanna Közép-
iskola és Szakiskola néven egye-
sülő, szeptembertől a Kodály té-
ren működő intézmény elha-
gyott két épületét eladná Szeged 
önkormányzata. Solymos Lász-
ló alpolgármester kérdésünkre 
válaszolva azt mondta: a volt 

Kossuth középiskola Gutenberg 
utcai épületéért m in imum 
bruttó 280 millió, a Tisza szak-
középiskola József Attila sugár-
út i épületéért legalább brut tó 
390 millió forintot szeretne 
kapni a város. 

A megváltoztatott helyzetű is-
kolák többségét elsősorban a gye-
reklétszám csökkenése miatt 
szüntette meg, illetve vonta ösz-
sze Szeged önkormányzata. Ez-
zel szemben az újabban Móra Fe-
renc Altalános Iskolaként emle-
getett Kolozsvári téri intézményt 
a szegregáció, vagyis a roma ta-
nulók 80 százaléknál magasabb 
aránya miatt szüntette meg. Az 
nyáron elköltöztetett önkor-
mányzati intézmény helyét a 
Waldorf alapítványi iskola veszi 
bérbe - 15 évre. Tehát a Kolozs-
vári tér környékén szeptembertől 
júniusig ismét hallható lesz gye-
rekzsivaj. 

ÚJSZÁSZI ILONA 

KÖLTÖZTETÉS, Ő R Z É S 
A z iskolák ide-oda költöztetése, il-
letve a z üresen maradt, új g a z d á -
ra még nem lelt épületek őrzése 
komoly feladatot ró e nyáron a 
szegedi Nevelési-oktatási Intéz-
mények Gazdasági Szolgálatára 
( N G S Z ) . De a változásokkal járó 
anyagi teher is nagy: csak a Ko-
dály téri iskolaépület fölújítása 54 
millió forintba kerül. Ugyanakkor 
a z értékesített oktatási épületek-
ből befolyt minimum 7 7 8 millió fo-
rintot nem „ p á n t l i k á z z á k " - hang-
súlyozta Solymos L á s z l ó alpolgár-
mester - , hiszen ennek t ö b b s z ö -
rösét költi a z önkormányzat a s z e -
gedi oktatásügyre, illetve a z intéz-
mények felújítására. 

Hamarosan lakat kerül a már csak múl t időben létező Tisza Lajos 
s z a k k ö z é p i s k o l a é p ü l e t é r e is Fotó. Schmidt Andrea 

Folytatás az 1. oldalról 

A tegnapi, estébe nyúló tanácskozást köve-
tően sikerült elérnünk telefonon Botka 
László polgármestert, aki elmondta: a dön-
tetlen miat t a csütörtöki közgyűlés nem 
tárgyalja az egyetem pályázatát a városi 
egészségügyi intézmények működtetésének 
átvételére. De bízik benne, hogy a jövő hé-
ten a szenátus hezitáló tagjai már felelős-
ségteljes döntést hoznak. Hiszen belátha-
tatlan következményei lennének, ha meg-
maradna az 1920-as években kialakult el-
avult egészségügyi struktúra, s nem sike-
rülne lehívni az EU-tól több tízmilliárd fo-
rintot a tervezett fejlesztésekre. (Informá-

cióink szerint az orvoskari tanács a napok-
ban elsöprő többséggel szavazta meg az 
egészségügyi integrációt.) Botka hozzátette: 
reméli, hogy a szeptemberi közgyűlés már 
napirendjére tűzheti az egyetem pályázatát. 

Megszűnt a Szent-Györgyi Albert Orvos-
és Gyógyszerésztudományi Centrum, és lét-
rejött önálló szervezeti egységként, önálló 
költségvetéssel a Szent-Györgyi Albert Klini-
kai Központ - erről is döntött a szenátus teg-
nap. Mintegy 13. karként működik majd az 
egyetemen belül, megmarad a gyógyítás, az 
oktatás és a kutatás egysége, s önállóan gaz-
dálkodik a betegellátás bevételeivel, de a ku-
tatásért, oktatásért továbbra is az orvostudo-
mányi kar dékánja felelős. Leendő vezetője 

megkapja majd a munkáltatói jogokat a rek-
tortól. Amíg a menedzsmentet meg nem vá-
lasztják - előreláthatóan szeptemberben - , 
az eddigi centrumelnök, Mikó Tivadar ügyve-
zetői beosztást élvez. 

F.K. 

E L Ő Z M É N Y E K 

A szegedi közgyűlés február közepén döntött ar-
ról, hogy pályázatot ír ki a város széttagolt 
egészségügyi ellátórendszerének működtetésére. 
A pályázatra egyedül a z egyetem nyújtott be ér-
vényes pályázatot a határidőig, május 24-éig. A 
szerződést a város közgyűlése csütörtöki ülésén 
tárgyalta volna. 

ra eltűnt. Az is ront a helyzeten, hogy 
az utcánkban bandáznak a hajléktala-
nok, akik széthajigálják az üres boros-
palackokat. 

Szegeden összesen 3500 hulladék-
gyűjtő edény van közterületre kihelyez-
ve. A belvárosban negyven-ötven méte-
renként találhatunk - halljuk Kovács Já-
nostól, a környezetgazdálkodási kht. 
közterület-fenntartási igazgatóhelyette-
sétől. Megkérdezzük, a sétánk során 
megfigyelt utcákban miért nem talál-
tunk egyetlen kukát sem. A válasz: -
Rendelet írja elő, hogy a különböző in-
tézmények és bevásárlóközpontok épü-
lete előtti utcafronton az intézmény és a 
boltok feladata szemetest kihelyezni. 
Ha az előírást mindenki betartaná, ak-
kor találnánk ötvenméterenként kukát. 

B. B.A. 

Nem bíznak a városvezetésben a tüntetést szervező orvosok 

Az integráció ellen demonstráltak 

M E L L E 

Tegnap es te Szegeden megtar-
to t t ák az egészségügyi integ-
rációt e l lenző t ün t e t é s t an-
nak el lenére, hogy a demonst -
ráció kezdete előt t nem sok-
kal k iderül t : az egyetemi sze-
ná tus nemet mondo t t a szer-
ződéstervezetre . Az orvosok 
a városvezetésnek akar tak 
üzenn i . 

A K á r á s z u t c a e l e j é n g o n d o s k o d t a k h u l l a d é k g y ű j t ő r ő l Fotó: Segesvári Csaba 

naszkodik Boldizsár Melánia, az egyik zet. Ilyenkor az egész utcát szemétten- bírjuk tovább, és mi, a ház lakói szede-
Kölcsey utcai lakó. - Csütörtök reggel- ger borítja. Széttört sörösüvegek, pa- getjük össze. Régebben a banknál állt 
re és a hétvégek után siralmas a hely- pírzacskók szerteszéjjel. Sokszor nem egy szemetes, de egyik napról a másik-

§ i A Kölcsey utcai élelmiszerbolt üzletveze-
tő-helyettesétől megkérdeztük, tudta-e, 
hogy rendelet írja elő, a boltoknak gondos-
kodniuk kell a bejárat előtt szeméttároló-
ról. Nem tudta. Elmondta, több kukát is el-
loptak már előlük, de ha ki is tennének 
újat, a z emberek akkor sem bele, hanem 
mellé dobnák a szemetet. Vagyis nem a 
kukahiány jelent problémát, a baj a z em-
berekkel van. 

Az egyetemi szenátus nemle-
ges döntése ellenére megtartot-
ták az egészségügyi integrációt 
ellenző demonstrációt Szege-
den. A Tisza Lajos körúti ren-
delőintézet elé Tímár Péter, az 
Egészségügyi és Szociális Ága-
zatban Dolgozók Demokrati-
kus Szakszervezetének Csong-
rád megyei elnöke és Haraszti 
Gábor, a Magyar Orvosok Szö-
vetségének rendelőintézeti el-
nöke hívta a tiltakozókat este 7 
órára. Körülbelül hetvenen le-
hettek: orvosok, politikusok -
köztük a szegedi Fidesz jelenle-
gi elnöke, Gyimesi László és a 
korábbi elnök, Oláh János - va-
lamint a kormányellenes de-
monstrációkról ismert szege-
diek. 

Arra a kérdésre, hogy mi értel-
me a tiltakozásnak, ha az egye-
tem nemet mondott, a szervezők 
úgy válaszoltak: a városvezetés-
nek akarnak üzenni. 

- Az egész bonyolult ügyben az 
egyetemi szenátus csak egyetlen 
tényező. Szeretnénk üzenni 
azoknak, akik a csütörtöki köz-
gyűlésen tárgyalnak erről - kö-
zölte Tímár Péter. (A demonstrá-
lók akkor még nem tudhatták, 

hogy a közgyűlés leveszi napi-
rendjéről az ügyet.) 

- Jobban fogok aludni az éjjel, 
de nincs lezárva semmi. Nem 
lepődnék meg, ha a szenátus el-
lenkező döntése ellenére azt 

tenné Botka László, amit akar. 
Nagyon jó polgármester, de az 
egészségügyhöz nem ért, és 
rossz szakértőkkel veszi körül 
magát - mondot t véleményt 
Haraszti Gábor. Szónoklatában 

úgy fogalmazott: az egészség-
ügyi integráció komolyabb do-
log annál, mint hogy titkos ülé-
seken döntsenek róla. Beszélt 
arról is, hogy az egészségügyben 
az unió által is követelmény-
ként állított négy szint - alapel-
látás, járóbeteg-ellátás, területi 
kórház, súlyponti kórház - Sze-
geden már megvan, de az integ-
rációval szerinte megszűnne. 

Magyar Anna, a megyei köz-
gyűlés elnöke röviden beszélt a 
rendezvényen. Közölte: van más 
út, mint az integráció. 

GONDA ZSUZSANNA 

AZ ORVOSOK IS PÁLYÁZTAK A R E N D E L Ő R E 
j j j A betegellátás feladatainak átvételére a z egyetemen kívül más is pályázott: a 

szakrendelő orvosai által létrehozott kht. Erről Haraszti Gábor elmondta: a 
kht.-t nyolcvankét orvos 2000-ben kényszerből alapította azért , hogy „ a z o k n a k 
a z orvosoknak a z életét lehetővé tegyék, akik idáig is ellátták a betegeket, és 
továbbra is dolgozni szeretnének". Most ugyanezen okbél pályáztak, bár a ki-
írásban szereplő feltételeknek nem feleltek meg. Haraszti szerint: a kiírás 
s z ű k s z a v ú volt, nem ismerték meg időben a feltételeket. 

Fotó: Frank Yvette Mintegy hetven demonstráló hallgatta Haraszti Gábor szónoklatát 


